
NCad-15-07-07 

 

 

  

  

 

VERSLAG  
Zevende bijeenkomst Nationaal Comité advies dierproevenbeleid d.d. 03-07-2015 

  

 

 

 
 

 

  

 

Pagina 1 van 155 

 

 

 

 
  

 

  

Auteur:  

Leane van Weereld 

Senior adviseur/secretaris 

NCad 

 

 

 

 

Opening en vaststelling agenda.  

 

Twee leden waren niet aanwezig. De overige vijf leden, de algemeen secretaris en 

vier medewerkers van het secretariaat van het NCad waren aanwezig.  

 

 

Mededelingen  

 

Voortgangsgesprek voorzitter NCad met Directeur-Generaal van het ministerie van 

Economische Zaken 

Op 11 september is een voortgangsgesprek gepland met de voorzitter van het 

NCad en de Directeur-Generaal van het ministerie van Economische Zaken. Daar 

zullen onder andere de volgende onderwerpen aan de orde komen: evaluatie van 

de opstart fase, voortgang adviesaanvragen, aanbieding eerste adviezen aan de 

staatssecretaris, internationale profilering NCad en te verwachten 

adviesaanvragen 2016. 

 

IvD’s en proefdierdeskundigen 

Een NCad lid geeft een toelichting op een ingebrachte notitie over de resultaten 

uit de gesprekken met voormalig proefdierdeskundigen en andere betrokkenen bij 

IvD’s. Via de Beroepsgroep Proefdierdeskundigen wordt onderzocht hoe de IvD’s 

zich zullen gaan organiseren. Het NCad zal de ontwikkelingen volgen.  

Binnen de nieuwe Wet op de dierproeven bestaat de functie proefdierdeskundige 

niet meer en deze heeft dan ook niet langer een formele status. De personen die 

deze functie bekleedden, zijn door de instellingsvergunninghouder in de meeste 

gevallen opgenomen in de IvD’s, vaak als kernpersoon. De nieuwe opzet heeft tot 

gevolg dat er geen opleidingseisen gelden voor de leden van de IvD. Het NCad 

acht het wenselijk dat het beleid een duidelijke uitspraak hierover doet. De IvD’s 

zullen, zolang zij zich niet georganiseerd hebben, benaderd worden via de 

verantwoordelijke instellingsvergunninghouder.  

Verder benadrukken NCad-leden dat de IvD gezien moet worden als een 

belangrijk organisatieonderdeel binnen de instellingen, met een takenpakket 

waarvoor adequate capaciteit  moet worden gereserveerd, afhankelijk van de 

grootte en de aard van de instelling.  

Eind 2015 zal het NCad de IvD’s uitnodigen voor een bijeenkomst waar 

gezamenlijk gesproken zal worden over de invulling van de IvD-rol en de 

interactie met de NCad. Tevens zal het NCad op haar website Q&A’s beschikbaar 

maken, waarin de geïnventariseerde informatie over IvD’s wordt opgenomen.  

 



 
  
 
 

  
 

Datum 

Juli  2015 

 

 

 

 

  

 

Pagina 2 van 255 

 

Voorbereidingen workshop Brussel 

Afgelopen week is het definitieve programma richting betrokken 

beleidsmedewerker van de Europese Commissie gestuurd. Dit wordt een 

technische bijeenkomst voor NC’s van Europese Lidstaten, waar ruimte is om de 

diverse nationale aandachtspunten en prioriteiten uit te wisselen. Het NCad wil 

zelf onder meer het onderwerp ‘synthesis of evidence’ inbrengen en ook een 

aantal andere lidstaten heeft aangegeven dat belangrijk te vinden. De definitieve 

uitnodiging zal eerdaags uitgaan. 

 

 

Actielijst 

 
Een tweetal punten wordt verschoven naar de volgende vergadering. Dit betreft 

een eerste concept van een overzicht van kansrijke domeinen en ontwikkelingen 
voor 3V’s en een aanvullende notitie over de opzet en het formaat van de 
beantwoording van een adviesvraag. In laatstgenoemde notitie wordt met name 
aandacht besteed aan de werkwijze omtrent een adviesvraag, het Plan van 
Aanpak, waar relevant het formeren van werkgroepen(jes), en de publieksversie 
van het advies. Daarbij is de herkenbaarheid van een NCad advies een punt van 
aandacht.  

 

 

Verslag vorige bijeenkomst  

 

Na een aantal taalkundige wijzigingen wordt het verslag vastgesteld en zal het op 

de website worden gepubliceerd. 

 

 

Ervaring met de verwerking van de input verkregen tijdens de consultatie  

met het maatschappelijk veld. 

 

De sfeerimpressie die naar aanleiding van de eerste consultatie met het 

maatschappelijke veld is opgesteld en akkoord bevonden is gepubliceerd op de 

website van het NCad.  

Vanuit het secretariaat worden de ervaringen met het verwerken van de inbreng 

van de verschillende deelnemende partijen gedeeld met de NCad leden. Daarbij 

komt vooral naar voren dat het beknopt weergeven van de verschillende 

standpunten zonder daarbij informatie te verliezen een punt van aandacht was.  

De door het secretariaat uit de geluidsopnamen en aantekeningen gedestilleerde  

standpunten zullen worden gecomprimeerd op overzichtelijke wijze en als zodanig 

aan het advies worden toegevoegd. Nieuwe punten ingebracht voor de deadline 

worden ook nog meegenomen. 

 

 

Bespreking concept advies Dataopslag 

 

Het concept advies wordt besproken, waarbij door de leden van het NCad 

voorstellen voor verduidelijking worden aangedragen. Ook het zoveel als mogelijk 

concretiseren van aanbevelingen en het ambitieniveau komen aan de orde. 

Daarnaast wordt de wenselijkheid geuit voor een beknopte vorm waarin de 

essentie van het advies kan worden gepresenteerd. De achtergrondinformatie bij 

de onderbouwing dient grotendeels te worden ondergebracht in bijlagen. Tevens  
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zullen er dwarsverbanden worden gelegd met de overige NCad-adviezen in 

voorbereiding.  

 

 

Bespreking conceptadvies Dieren in voorraad gedood 

 

Het voorliggend stuk is in wording en dient verder inhoudelijk in samenhang 

gebracht te worden. Het NCad constateert dat een trendbreuk in het aantal in 

voorraad gedode dieren bij de huidige technische ontwikkelingen niet kan worden 

verwacht. Het advies wordt geactualiseerd op grond van een bijeenkomst met 

fokcoördinatoren die begin juni heeft plaatsgevonden. Er dient nog een goede 

balans gevonden te worden in de weergave van concrete zaken en het gewenste 

detailniveau. In het advies zal worden aangegeven van welke zaken mag worden 

verwacht dat het veld deze zelf zal oppakken. In het advies zal aandacht besteed 

worden aan de toename van kennis output per proefdier. Dit zou bijvoorbeeld 

onder meer te meten zijn aan het aantal publicaties per proefdier. 

 

Beide adviezen in voorbereiding zullen begin augustus (na de voorgestelde 

aanpassingen) als ‘draft’ adviezen via een emailronde worden voorgelegd aan de 

NCad leden. De op basis van de ontvangen suggesties opgestelde semi-finale 

versies worden begin september aan de NCad leden voorgelegd, zodat zij in 

principe in de vergadering van 11 september inhoudelijk aangenomen kunnen 

worden. Vervolgens zullen de adviezen gereedgemaakt worden (eventuele 

vertalingen, vormgeving en druk) om ze  aan te bieden aan de Staatssecretaris 

van Economische Zaken 

 

 

Verzoek vanuit EZ en NVWA voor aanvullende adviesvraag 

 

Vanuit het ministerie van Economische Zaken en de NVWA wordt overwogen om 

het NCad een adviesvraag voor te leggen over dodingsmethoden die niet zijn 

opgenomen in de bij wet vastgestelde lijst van toegestane methoden.  Het NCad 

stelt vast dat deze nieuwe vraag aanleiding geeft tot herprioritering van hetgeen 

nu voorligt. Het NCad stelt daarom voor om deze adviesvraag en de vraag 

omtrent proeven met honden en katten eind maart 2016 gereed te hebben. Dit zal 

aan het ministerie van EZ worden medegedeeld. Het NCad wacht een officiële 

adviesvraag van de Staatssecretaris van Economische Zaken af. 

 

 

Reflectie concept-advies Synthesis of evidence 

 

Een eerste concept is rondgestuurd, waarna de leden van het NCad verzocht 

werden daarop hun feedback te geven.  

Het concept advies beschrijft de verschillende vormen van synthesis of evidence. 

Momenteel wordt er vanuit het beleid de nadruk gelegd op systematic review, 

terwijl dat slechts één van de vormen betreft voor het doen van literatuur- en 

ander vooronderzoek. Het verschil en de relatie tussen synthesis of evidence en 

systematic review moet explicieter in het voorliggende stuk worden beschreven. 

Tevens zou de terminologie afgestemd moeten worden met de overige NCad-

adviezen in voorbereiding. 
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Een van de aanbevelingen zou het opstellen van een Code of Practice kunnen zijn, 

waarin wordt aangegeven hoe een onderzoeker zijn vooronderzoek op 

verantwoorde wijze kan uitvoeren. E.e.a. zal in de workshop van oktober worden 

besproken. 

 

 

Stand van zaken en (vervolg)aanpak overige adviezen 

 

Pijnbestrijding bij proefdieren 

Het secretariaat licht de stand van zaken toe. Er is naast de al bestaande 

werkgroep een subwerkgroep Vissen gevormd. In de NCad vergadering van 

november zullen de resultaten met het NCad worden gedeeld. 

De werkgroep is bezig om een current Best Practice (cBP) op te stellen m.b.t. het 

herkennen en bestrijden van pijn bij proefdieren. Daarbij worden zowel acute 

(invasief, infectieus, tumor gerelateerd, e.a.) als chronische pijn meegenomen. 

Ook worden voorwaardenscheppende aspecten meegenomen (Culture of care, 

opleiding/training, etc.). Naast het opstellen van deze cBP dient er ook te worden 

omschreven hoe de ontwikkeling, deling en borging van kennis op het gebied van 

pijnherkenning en pijnbestrijding zouden kunnen worden gegarandeerd. Dit zijn in 

feite deelvragen van het advies waarvoor consultatie (schriftelijk en mondeling) 

van coördinatoren van opleidingen en met inhoudelijke experts (o.a. 

dierverzorgers, biotechnici, onderzoekers, aangewezen dierenartsen) uit het veld 

zullen worden uitgevoerd. De output zal meegenomen worden in het advies aan 

de staatssecretaris. 

 

 

Honden en katten 

Aan het beleid zal, in verband met een eventuele nieuwe adviesaanvraag en de 

beschikbare capaciteit, het voorstel worden gedaan om de deadline te verschuiven 

van eind 2015 naar eind maart 2016. Het Plan van Aanpak voor dit advies wordt 

toegelicht. Het gebruik van honden en katten voor dierproeven in Nederland en de 

keten waarbinnen dat gebeurt wordt geïnventariseerd. Vanuit dit overzicht zal na 

de NCad vergadering van september met de relevante ketenpartners worden 

onderzocht of er, en zo ja, waar en welke 3V-mogelijkheden er zijn.  

 

 

Adoptieregeling 

Er ligt een kader waarin algemene zaken met betrekking tot het adopteren van 

voormalige proefdieren van de diersoorten hond, kat en niet-humane primaten 

staat beschreven. 

Daarnaast ligt een specifiek voor honden opgesteld document voor, waarin een 

nieuwe eigenaar enige informatie over de nieuwe leefomgeving van de hond dient 

aan te geven. In het vervolgtraject is de bedoeling om twee werkgroepen te 

formeren; een voor honden en katten en een voor niet-humane primaten. In deze 

werkgroepen zal de gehele keten zoveel mogelijk vertegenwoordigd zijn. De 

werkgroepen hebben als opdracht een Code of Practice op te stellen waarin wordt 

weergegeven wie waarvoor verantwoordelijk is en welke stappen dienen te 

worden doorlopen voor het adopteren van een betreffend dier. Tijdens de 

vergadering rijst de vraag of informatie bestaat over de vraag naar adoptie van 

(ex)proefdieren; een analyse van vraag en aanbod zal zeker aandacht krijgen. 
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W.v.t.t.k. 

 

Vanuit het NCad wordt de suggestie geopperd om in het vervolg meer tijd in te 

ruimen voor het opstellen van een advies en wellicht al vroeg in het proces een 

hele vergadering te reserveren om de gelegenheid te kunnen hebben een advies 

nog uitgebreider te bespreken. De mogelijkheden daartoe zullen in overleg met 

het secretariaat worden overwogen met inachtneming van de nu reeds stevige 

werkdruk op de NCad leden. Een alternatief kan zijn om met enkele leden een 

extra bijeenkomst te houden met als enig agendapunt het advies in kwestie.  


